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Více na plakátech k akcím

Vá�ení spoluobèané,
ji� brzy bude leto�ní rok v cílové rovince, kde pøedá �tafetu novému
cyklu 365 dnù. Konce a poèátky vyvolávají v èlovìku my�lenky o
uplynulém období a svádìjí k rekapitulaci èi plánùm do budoucna.
Fenomén  èasu  nás  neustále  pronásleduje,  v�ichni  si  obèas
povzdechneme, �e nestíháme, �e v�e bì�í pøíli� rychle,
�e  bychom potøebovali  pár  dní  navíc� Proto  je  tu  advent  a  èas
vánoèní,  který  nás  pøímo  vyzývá  k  zastavení  se,  nebo  alespoò
pøibrzdìní. Je tøeba se rozhlédnout kolem sebe a udìlat si èas na své
blízké,  kamarády,  pøátele.  Pøipravili  jsme  pro  vás  pøedvánoèní
program, pøi kterém mù�ete odlo�it ka�dodenní starosti a navodit
si vánoèní atmosféru, pobavit se a setkat se s lidmi ze svého okolí,
se kterými mo�ná nemáte v prùbìhu roku èas si popovídat.

I v tomto roce jsme se ocitli v situacích, které bychom rádi ji� nikdy
neza�ili. Leto�ní povodnì nám zase pøipomnìly nejen sílu �ivlu, ale
i  køehkost  na�eho  bytí.  Rùznými  politickými  systémy  a  rádoby
intelektuálnì vybavenými jedinci nedozírná síla lidského ducha a
umu, která vede k na�í pý�e, se èas od èasu setká s tvrdou odezvou.
Je zøejmé, �e nás pøíroda umí srazit na kolena. Ale ka�dá situace
má  dvì  strany  mince.  I  v  této  situaci  se  ukázalo,  �e  si  umíme
pomáhat.
Tímto chci v�em z celého srdce podìkovat za pomoc pøi záøijových
povodních,  které  bohu�el  zasáhly  na�i  obec.  Setkali  jsme  se
s  velkou  solidaritou  a  ochotou,  která  nás  dojala.  Lidé  pomáhali
fyzicky,  materiálnì  i  finanènì.  Vìøte,  �e  va�e  dary  a  celková
podpora jsou pro zasa�ené rodiny bezesporu velmi dùle�ité.
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Na�e obec to zároveò vnímá jako akt sounále�itosti. Je krásné se opìt ujistit, �e nám cizí osudy nejsou lhostejné.
Obec po povodních vstoupila do jednání s Povodím Vltava s.p. Byla provedena prohlídka toku od Èerného
Údolí  pøes  Bene�ov  nad  Èernou  a�  k  mostu  v  Dìkanských  Skalinách.  Pøi  jednání  jsme  upozornili  na
nedostatky ze strany povodí, kdy je koryto øeky Èerné zarostlé stromy, keøi, zanesené pískem a neèistotami.
Dlouhodobì nedochází k údr�bì porostù a ani opevnìní bøehù, které pøi jakékoli vìt�í vodì pomalu degradují.
Hráze jsou na nìkolika místech ponièené.
Do�lo ke str�ení nejen èásti bøehù, ale i èásti pozemkù, které byly splaveny do koryta øeky. Vyèi�tìní koryta
a oprava hrází by jistì pøispìly ke sní�ení rizika záplav. Bude nutné zvá�it dal�í opatøení a zaji�tìní ochrany
pøed povodnìmi. Obec navrhla vybudování poldru na pozemcích v Èerném Údolí.

V  pøí�tím  roce  nás  èekají  výdaje,  kdy  nejvíce  finanèních  prostøedkù  bude  vydáno  na  obnovu  majetku
po�kozeného povodní. Jedná se hlavnì o komunikace, lesní cesty a most u Mlýnu u Dubu.
Pokraèovat bude obnova a výstavba Multifunkèní dùm � pøístavba objektu Bene�ov nad Èernou è. p. 128 
Kulturní  dùm�. V  druhé  polovinì mìsíce  èervna  byly  zahájeny  práce,  pøipravoval  se  stavebnì  provádìcí
projekt, projekt pro gastro a návrh vybavení. Byly provedeny sondy, archeologický prùzkum, dále se øe�ilo
statické posouzení. Vyøe�en byl zábor pozemku, pøíprava materiálu pro stavbu a byly zahájeny bourací práce.

Stavební  øízení  nám  letos  nedovolilo  zahájit  práce  na  zasí�ování  nového  ZTV  Bene�ov  nad  Èernou.
V souèasné dobì máme Územní rozhodnutí, o které jsme �ádali na podzim loòského roku. Budeme doufat
v nové  stavební  øízení  podle  nového  stavebního  zákona,  a  v  to,  �e  nás  nový  systém  stavebního  øízení  ji�
nebude brzdit. Dále jsme narazili s postavením kolumbária, proto�e høbitov je souèástí Mìstské památkové
zóny, tak�e je potøeba najít shodu s odborem památkové péèe, jakou stavbu kolumbária bude mo�né na na�em
místním høbitovì umístit.
Dokonèen byl projekt na obnovu komunikace Pøedlesí � Dluho�tì. I ten bychom rádi v pøí�tím roce koneènì
realizovali.
Na závìr bych je�tì jednou ráda podìkovala èlenùm jednotky dobrovolných hasièù a v�em dobrovolníkùm
za jejich obìtavou práci a nasazení pøi povodních i dal�ích výjezdech a zásazích a za pomoc pøi kulturních
a sportovních akcích. Jen díky tomu se nám v�e podaøilo dobøe zvládnout.

Vá�ení a milí, vùnì cukroví, punè a, svìtla svíèek nech� vás hladí na du�i a posílí do dal�ích dnù. Pøeji krásné
a pøíjemné pro�ití vánoèních svátkù. S pokorou a úctou vstupme do nového roku a va�me si toho, co máme,
a hlavnì toho, �e �ijeme v míru a v zemi, kde si je�tì umíme navzájem pomáhat.

�Neèekáme jen na Vánoce, ale zejména na pøíchod Svìtla a Nadìje.� Vojtìch Kodet
�Ten nejkrásnìj�í vánoèní dárek je pøítomnost v�ech blízkých�

                                                                                                                       Veronika Zemanová Korchová
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Do programu se zapojují stovky dobrovolníkù
z nejrùznìj�ích mìst a oborù  od bankéøù, psychologù,
personalistù po lékaøe, vìdce, øemeslníky nebo umìlce.
Za na�imi devá�áky pøijela v pondìlí 18. 11. dobrovolnice
L. Pospí�ilová z neziskové organizace Fokus. Se zápalem
sobì vlastním pøedala na�im dospívajícím cenné informace
o mo�nostech a zejména náplni práce v prostøedí neziskové
organizace. Dìkujeme za roz�íøení obzorù v dobì dùle�ité
volby  volby budoucí profese. JK

Ka�dý mìsíc si jedna tøída naplánuje své oblíbené menu. V úterý 19. listopadu se vaøilo na pøání letos
poprvé. Tentokráte se zodpovìdné role zhostili �áci první a deváté tøídy. Prvòáèci jídelnu krásnì vyzdobili
a následnì spolu se svými patrony poobìdvali. Devá�áci poté zajistili dozory po v�echny výdejní èasy.

Dlouholetá týdenní tradice probíhající ke konci �kolního roku,
�VAØÍME NA PØÁNÍ �ÁKÙ�, má novou tváø.
Od listopadu, kdy je zahájena nová spolupráce s uèiteli, �áky a �kolní jídelnou, se v�ichni mohou ka�dý
mìsíc tì�it na �Obìd na pøání�.
�áci daného roèníku se nejprve domluví na své pøedstavì obìdu � polévka, hlavní jídlo, salát, nebo
mouèník, poté zástupci tøídy (do 6.dne v mìsíci) v�e zkonzultují v jídelnì s ved. jídelny i kuchaøkami
a stanovíme datum uvaøení obìdu tak, aby si mohly dìti tento den jídelnu drobnì tématicky vyzdobit.
Ve tøídì probìhne povídání o nároèné cestì potravin (výroba, zpracování, finance) od vypìstování a�
na talíø, aby dìti získaly vìt�í povìdomí o nelehké práci pøi získávání a pøípravì pokrmù.
Listopadový obìd na pøání patøil první a deváté tøídì. Vtipná a inspirující výzdoba jídelny spolu s obìdem 
podával se hovìzí vývar s masem a nudlemi, kuøecí øízek s hranolky, èedarový topping, lívaneèky se skoøící
a �lehaèkou  mìly úspìch.
A tak den 19. 11. mù�eme nazvat: �JÍME
BEZE ZBYTKÙ�.
Myslíme si, �e spolupráce dìtí a jídelny
pøinese obìma stranám pozitiva i nové
pohledy.
Cílem �kolních jídelen je pøedev�ím
zvy�ování kvality stravování a souèasnì
pozitivnì ovlivòovat správné stravovací
návyky dìtí a pøispìt tak k jejich zdraví.

Ve støedu 8.11. se dìti z 1. a 2. tøídy vypravily do lesa
smìrem na Vìrtele. Pracovníci Obecních lesù Bene�ov nad
Èernou tu pro nì pøipravili akci Sázení sazenièek jedlí na
lesní paseku. Dìti si pod jejich vedením vyzkou�ely, jak se
èistí les a sází a o�etøují nové stromky, dozvìdìly se spoustu
zajímavostí o lese, nechybìla ani svaèina � opékání buøtù.
Za vysazení stromeèku ka�dé z dìtí obdr�elo certifikát a
sladký perníèek.
Pro dìti to byl velký zá�itek. U� se tì�í, jak jejich stromeèky
porostou a stanou se souèástí lesa a domovem pro lesní
zvíøata.
V�em, kteøí pro dìti tuto akci pøipravili, patøí velký dík.
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Tentokrát bych Vám ráda nabídla tipy na kní�ky, které si mù�ete v na�í obecní knihovnì
koupit.

 Kniha je sondou do �ivota
a fungování finanèní strá�e v letech 19181948. Zapomenuté pa�erácké aféry z regionu
Novohradska a Kaplicka byly dohledány pabìrkováním v desítkách kartonù fondù
okresních a krajských soudù, okresních úøadù a policejních øeditelství, resortních vìstníkù
a dobových periodik, pamìtí bývalých finanèníkù a mnohých dal�ích zdrojù.

Hledanou kní�kou z listopadového zpravodaje byla kniha  a  tentokrát jsme
losovali dva výherce. Radovat se mohou
Gratulujeme a hledáme autora a název poslední leto�ní kní�ky podle následující ukázky:

Tom s Huckem utíkali smìrem ke vsi, onìmìlí hrùzou. Èas od èasu se ustra�enì ohlí�eli pøes rameno, jako
by se báli, �e je nìkdo pronásleduje. Ka�dý paøez, který se jim pøipletl do cesty, vypadal jako �ivý nepøítel
a bral jim dech, a kdy� míjeli samoty le�ící kousek od vesnice, zuøivý �tìkot hlídacích psù jako by dával
jejich nohám køídla.
�Aspoò do té staré ko�elu�ny se dostat, ne� padneme!� �eptal Tom v krátkých pauzách mezi nádechy. �U� to
moc dlouho nevydr�ím.�
Huckleberry tì�ce oddechoval, na jinou odpovìï se nezmohl. Oba se upøenì dívali na vytou�ený cíl
a ze v�ech sil se sna�ili k nìmu dobìhnout. Byli poøád blí� a blí�, a� koneènì vtrhli témìø souèasnì
otevøenými dveømi dovnitø a celí vyèerpaní s úlevou padli do temného stínu za nimi. Kdy� se jim trochu
zklidnil tep, za�eptal Tom:
�Huckleberry, co myslí�, jak to dopadne?�
�Jestli doktor Robinson umøe, tak si myslím, �e tady bude nìkdo viset.�

 Odpovìdi posílejte jako obvykle na adresu knihovna@benesovnc.cz  do 20. 12. 2024.

Nové, pøepracované vydání knihy
Kniha pøibli�uje historický vývoj ètyø novohradských vsí a �ivot

prostých venkovských obyvatel, kteøí v nich po staletí �ili. Pøipomíná pøíbìhy drsné i laskavé, ve kterých se
odrá�ela jejich neochvìjná láska k domovu, spoleèné víøe a �ivotadárné pùdì. Zachycuje také vývoj
místního �kolství, zemìdìlství, nebo sled váleèných událostí. Autor se v knize opírá nejen o svùj badatelský
výzkum a odbornou literaturu, dává toti� prostor také vzpomínkám a pamìtem aktérù dávných dob èi ménì
dávných èasù.

: Historický diáø (kalendárium) s událostmi od 1. 1 do 31. 12. doplnìný
historickými fotografiemi z Nových Hradù, Besednice, Bene�ova nad Èernou, Trhových Svinù, Ole�nice,
Petøíkova, Kaplice, Dolního Dvoøi�tì, Horní Stropnice a Kamenné.

A také spoustu dal�ích kní�ek a tiskovin nejen z na�eho blízkého okolí.
Zastavte se podívat a tøeba si vyberete nìco zajímavého pro sebe nebo dárek pro Va�e blízké blízké.
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Vybráno z dopisù vrchního uèitele Josefa Emanuela Kurka (1856  1925) synovi Viktoru Kurkovi.

7. 8. 1921  Velké horko, které nás su�ovalo mnoho dní, pøed dvìma dny polevilo, ani� by zapr�elo. Trávníky
jsou úplnì vyprahlé a okopaniny, zejména zelí, øepa a brambory velmi trpí. Dnes je na Sv. Kameni
biømování, je tam mnoho lidí z Bene�ova, nìkdo jako biømovanec, nìkteøí jako kmotøi. U St. Gabriely se
skoro ka�dý den koná partie ku�elek.
14. 8.1921  16. 8. se zde bude konat slavnostní slib místní �kolské rady, za pøítomnosti nového okresního
politického správce Houdka.
Dnes je na programu divadelní pøedstavení ochotníkù. Ji� vèera jsem zhlédl generální zkou�ku. Velmi se mi
líbila. Nové dekorace jsou opravdu pùsobivé. Sleèna Nessi je vìru komická jako ,,lipový kvìt" ve høe
�Takový podvodník�.
Zítra pøijede asi 300 Sokolù ze Svinù a Slavèe. Výlet se poøádá ve prospìch èeské �koly.
Celé odpoledne jsme strávili v pøíjemné spoleènosti ve Výèepu mladého vína, kde bylo hodnì veselo. Matka
mìla velice dobrou náladu a témìø ,,opièku" po vydatném po�ívání ochutnávek vína. Man�elka øeditele
Branda dìlala hostitelku. Výnos slavnosti byl vìnován �kolním dìtem.
26. 9. 1921  Doposud jsme mìli hezké poèasí, ale dnes pr�í, proto�e na�e milá maminka má dnes velké
prádlo.
Pøed nìkolika dny zde byly otevøeny poboèky Pra�ské kreditní pokladny (Prager Kreditkasse) v domì paní
Weilguny a jihoèeského Úvìrniho ústavu (Kreditanstalt) v domì pana Huemera.
9.10.1921  Vèera jsme tu mìli bouøku, trvala 3 hodiny. Ochlazení s ní ale nepøi�lo.
Já jsem du�evnì i tìlesnì úplnì odrovnaný a tou�ím po tom, skonèit s prací. Doufám, �e dùchodový zákon
projde je�tì v tomto legislativním období.
20.10.1921  Elektrárna, která je ve výstavbì v blízkosti ruiny zámeèku Hofbauer, dìlá velké pokroky. Nová
silnice do Hradi�tì také dále pokraèuje a mìla by být u� brzy dokonèena.
Vèera ráno v 10 hodin zde byla vyhlá�ena mobiluzace. Pomìry u� byly podstatnì snesitelnìj�í a nyní toto.
Jakým truchlivým èasùm jdeme vstøíc. To vyvolává pøímo monarchistické vzpomínky.
Hezké dny ustoupily mlhavému podzimnímu poèasí. Tu a tam sel�e na�e elektrické osvìtlení a zdr�uje mne
v mé kanceláøské práci.

Z nìmeckého originálu pøelo�ila H. Grimmová ve spolupráci s B. Rieplem, pro Ozvìny vybrala B. Dolanská.

V  souèasné  dobì  se  na  Chránìném  bydlení Kaplice  roz�iøuje  spektrum  akcí  a  zájmových  èinností. Mezi
poøádané akce v poslední dobì patøí , který se konal dne 10.10. Toho dne se kromì
veøejnosti  úèastnily  i  dìti  ze  �kolní  dru�iny  Vèelky  ze  Základní  �koly  Fantova  Kaplice  s  paní  uèitelkou
Haldovou a nìkterými rodièi dìtí. Mezigeneraèní propojení pùsobí velmi kladnì na na�e klienty i na dìti z
dru�iny.  V�ichni  si  spoleènì  zahráli  spoleèenské  hry,  zasmáli  se,  spoleènì  se  obèerstvili  poho�tìním
pøipraveným klienty a personálem chránìného bydlení a na závìr si dìti odnesly malý dáreèek.
V øíjnu jsme se té� zapojili do Jihoèeské ligy v . Boccia je sportovní hra podobná pétanque, urèená
handicapovaným  lidem a zaøazená  jako paralympijský  sport.  Jsme  teprve v  zaèátcích a máme pøed  sebou
mnoho tréninkù. Klienti nyní testují své mo�nosti a uceluje se tým, který si vybral název Kaplický Scrat. V
tuto chvíli hledáme v Kaplici prostory pro trénink, abychom se mohli dostateènì zdokonalovat a "vyhrávat"
zápasy.
Dal�ím øíjnovým zpestøením na chránìném bydlení byla vernisá� obrazù pana Josefa Oláha, která se konala
dne 22.10.2024. Pan Oláh dovezl své obrazy, které jsou vystaveny v prostorách Chránìného bydlení Kaplice.
Byla to krásná akce, které se zúèastnil i pan místostarosta mìsta Kaplice Mgr. Pavel Janota, zástupkynì odboru
sociálních vìcí MìÚ Kaplice, zástupkynì sociální slu�by Ledax o.p.s a nemohly chybìt ani dìti ze �kolní
dru�iny Vèelky spoleènì s paní Haldovou. Vernisá� provázelo vyprávìní pana Oláha o vzniku jeho obrazù,
výborné obèerstvení a pøíjemné spoleèné posezení.

Autor: Chránìné bydlení Kaplice
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Inzerce

Obnovì kostela v Klení se Spolek pro kostel vìnuje ne jen proto, abychom ho udr�ovali a �perkovali jako
utajený poklad, ale zejména pro zpøístupnìní, potì�ení náv�tìvníkù a zachování budoucím generacím. Máme
proto radost z ka�dého náv�tìvníka, by� o velké èásti z nich ani nevíme. Tì�í nás, kdy� pøi kostele mù�eme
nìkoho potkat, otevøít mu, povyprávìt o historii a problémech souèasných oprav. Nejvíc nás tì�í, kdy�
mù�eme pro�ívat pøíjemná spoleèenství náv�tìvníkù koncertù a jiných akcí. Letos jsme jich pøipravili pìt.
Bohu�el se proti nám nìkolikrát spiklo poèasí. Ale na druhou stranu jsme si v�ichni vychutnali krásný
èervnový podveèer pøi koncertu Julie Svìcené. Se�lo se nás tam na sto dvacet osob.
Radost pøiná�í i ménì poèetné náv�tìvy � napøíklad pøi Noci kostelù, nebo skupinky turistù, kteøí nav�tívili
kostel ve dvì hodiny v noci , kdy� putovali od Svaté Trojice na Dobrou Vodu. Pøivítali jsme skupinu turistù
z Vysoèiny nebo mnichù z klá�tera ve Vy��ím Brodì, jak u� jsme o tom v Ozvìnách psali. V øíjnu pøivezl
Jan �tifter plný autobus turistù z È. Budìjovic a Trhových Svinù. Jako uznání výjimeènosti kostela a také
na�í práce chápeme lednovou náv�tìvu místopøedsedy Poslanecké snìmovny ing. Barto�ka nebo pana
starosty a paní místostarostky z Trhových Svinù, které na kostel pøispìly také finanènì. Tì�í nás podpora
neznámých dárcù jak do pokladnièky kostela tak do sbírky Donio, kterou inicioval ná� pøíznivec spisovatel
Jan �tifter a která zatím shromá�dila na 200 tisíc korun. Radost máme také z toho, �e Místní akèní skupina
Sdru�ení Rù�e zaøadila ná� kostel do soutì�ního prázdninového putování, v rámci kterého si pro razítko od
kostela pøi�lo na 130 dìtí se svými rodièi. Potì�ilo, kdy� rodák z Besednice nás po�ádal o poøízení fotografií
kostela z dronu a následnì nám je poslal.
Na nich si uvìdomujeme jedineènost
tohoto místa  a rádi se s vámi alespoò o
jeden podìlíme
Pøi tìchto aktivitách se roz�iøuje okruh
pøíznivcù  a obdivovatelù klenského
kostela , jak to odpovídá jeho mimoøádné
atmosféøe a kulturní hodnotì. Pøijïte i vy
u�ít si jeho atmosféru na nìkterou z
pøí�tích akcí.

sm
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Na�e organizace MAS Sdru�ení Rù�e, ve spolupráci s organizací Sázíme stromy, pøipravuje projekt rozsáhlé
výsadby stromù v obcích na�eho regionu. Spoleènì s obcemi chceme pøispìt k ozelenìní místní krajiny a
vytvoøit nové pøíle�itosti pro rozvoj pøírodních prostor, které budou pøínosné pro �ivotní prostøedí i místní
komunitu.
Na�e výsadba je zamìøena na rozmanité druhy stromù a keøù, které pøirozenì patøí do na�í krajiny, jako jsou
lípy, duby, javory a ovocné stromy. Spoleènì vysázíme aleje podél silnic, remízky podél cyklostezek, èi

Pøipravujeme výzvu pro podnikatele a zemìdìlce � Fiche è. 4
Vá�ení podnikatelé a zemìdìlci, pøipravujeme pro vás dal�í pøíle�itost k získání podpory pro va�e projekty!
Na jaøe roku 2025 plánujeme vyhlásit výzvu v rámci Fiche è. 4, zamìøenou na posílení regionální
ekonomiky, zvý�ení zamìstnanosti a podporu inovativních nápadù. Tato výzva bude urèena v�em
podnikatelùm a zemìdìlcùm, kteøí plánují investovat do rozvoje svého podnikání, technologií èi inovací,
nebo chtìjí roz�íøit nabídku slu�eb pro místní obyvatele i náv�tìvníky. Sledujte na�e webové stránky a
sociální sítì, kde budeme pravidelnì zveøejòovat novinky a konkrétní podmínky výzvy, nebo nás
kontaktujte pøímo na na�em emailu: chytrova.magda@gmail.com

jednotlivé stromy a keøe v blízkosti kaplí a na návsích.
Díky podpoøe od Sázíme stromy bude zaji�tìna nejen
samotná výsadba, ale i potøebné materiály jako kùly a
pletiva, a to v�e zdarma pro zapojené obce.

Rádi bychom do akce zapojili nejen na�e èleny, ale i
�irokou veøejnost, a to vèetnì rodin s dìtmi, �kol i
místních spolkù. Pomozte nám sázet stromy, které budou
dìdictvím pro budoucí generace. Spoleènými silami
mù�eme obnovit tradièní pøírodní prvky v na�em
regionu, pøispìt k lep�í kvalitì vzduchu a vytvoøit
pøíjemné prostøedí pro obyvatele i náv�tìvníky.
Chcete se pøipojit jako dobrovolník? Sledujte na�e
webové stránky a sociální sítì, kde brzy zveøejníme
podrobné informace o termínech a lokalitách výsadby.
Budeme vám vdìèní za ka�dou pomocnou ruku!
Sázejme spoleènì pro zelenìj�í a zdravìj�í budoucnost
na�í krajiny!

Ing. Magdalena Chytrová, mana�er MAS
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